
اجتماعی16
سه شنبه  ۱4 شهریور ۱4۰2  شماره 8274

هشت هزار 
میلیارد تومان 

برای کمک 
به زنجیره 

تأمین دارو 
و تجهیزات 

پزشکی 
پرداخت شد 

و امسال به 
دنبال این 

هستیم که یک 
عدد مشابه به 

عنوان کمک به 
بیمارستان ها 
برای پرداخت 

بخشی از 
بدهی ها 

اختصاص پیدا 
کند

خبر

تخصیص۵۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات به شرکت های دارویی
رئیس ســـازمان غذا و دارو در نشست 
هم اندیشـــی چالش هـــا و راهکارهای 
 ، ی ز ســـا و ر ا د صنعـــت  وی  ر پیـــش 
از تصویـــب ۵۰ هـــزار میلیـــارد تومـــان 
تســـهیلات ریالی از سوی بانک مرکزی 
خبـــر داد و گفت: بانـــک مرکزی اوایل 
۳۰ هـــزار میلیـــارد تومـــان  بـــا  ســـال 
موافقت کرد و پنجشـــنبه گذشته نیز با 
پرداخت ۲۰ هزار میلیـــارد تومان دیگر 
موافقت شـــد. ۳۰ هـــزار میلیارد تومان 
اول بـــر اســـاس گـــزارش بانک هـــای 
عامل، در اختیار شـــرکت های دارویی 

قرار گرفته اســـت.
به گزارش روابط عمومی ســـازمان غذا 
و دارو، ســـیدحیدر محمـــدی، با بیان 
اینکـــه از بهمـــن  ماه ســـال گذشـــته با 
تغییر سیاســـت های ارزی، ارز ترجیحی 
به ارز نیمایی تغییر کرد، افزود: ســـال 
گذشـــته بـــا تصمیم ســـازمان توســـعه 
تجـــارت فیش ثبـــت ســـفارش تمامی 
کالاهایی که مشـــمول تالار ارز نیمایی 
بودنـــد ابطال شـــد تـــا سیاســـت های 
تخصیص ارز اصلاح و بـــه وضعیتی که 
از نظر سازمان توســـعه تجارت و بانک 

مرکزی ارز آزاد تلقی می شـــد بازگردد. 
تغییـــرات ارزی مشـــکلات زیـــادی را به 
وجـــود آورد و بار ســـنگینی را به دوش 
همه شـــرکت های دارویـــی انداخت. 
لازم بـــود کـــه ثبـــت ســـفارش مجدد 
انجام شـــود. این امر زمان بر و نیازمند 
این بود که گروه کالایی اصلاح شـــود. 
اواخر فروردین ماه ایـــن امکان برای ما 
فراهم شـــد که گروه کالایـــی را اصلاح 
کـــرده و مجدداً گروه هـــای کالایی را به 

حالت قبـــل بازگردانیم.
محمـــدی دربـــاره نقدینگـــی زنجیـــره 
دارویـــی گفـــت: قـــرار شـــد ســـازمان 
برنامـــه و بودجـــه از ســـال گذشـــته 
مابه  التفاوت تغییرات ارزی را از طریق 
یارانـــه ارزی در اختیـــار تولید کنندگان 
قراردهـــد کـــه در نهایـــت جمع بنـــدی 
بـــر این شـــد که ایـــن مابه التفـــاوت به 
بیمه هـــا پرداخت شـــود. امســـال پس 
از پیگیری های وزیر بهداشـــت،درمان 
و آموزش پزشکی در خردادماه ۱۲ هزار 
میلیـــارد تومان از ســـوی بانک مرکزی 
پرداخـــت شـــد و ۳۳۰۰ میلیـــارد تومان 
بـــه شـــرکت های  در هفتـــه گذشـــته 

بیمه تخصیـــص پیدا کـــرد. امیدواریم 
شـــرکت های بیمـــه ایـــن مبلـــغ را بـــه 
مراکـــز درمانـــی بـــرای پرداخـــت بـــه 
شـــرکت های دارویی تخصیص دهند.

یارانه ارزی فقط برای شرکت های 
دارویی است

و  بهداشـــت،درمان  وزیـــر  معـــاون 
آمـــوزش پزشـــکی گفـــت: یارانـــه ارزی 
فقط برای شـــرکت های دارویی اســـت 
و امیدواریـــم مرهمی برای مشـــکلات 

باشـــد. نقدینگی 
رئیـــس ســـازمان غـــذا و دارو تأکیـــد 
پیگیـــری  بـــا  گذشـــته  ســـال  کـــرد: 
رئیس جمهـــور و اذن مقـــام رهبـــری 
هشـــت هـــزار میلیـــارد تومـــان بـــرای 
و  دارو  تأمیـــن  زنجیـــره  بـــه  کمـــک 
تجهیـــزات پزشـــکی پرداخـــت شـــد و 
امســـال بـــه دنبـــال ایـــن هســـتیم که 
یک عـــدد مشـــابه به عنـــوان کمک به 
بیمارســـتان ها برای پرداخت بخشی از 

بدهی هـــا اختصـــاص پیـــدا کنـــد.
رئیس ســـازمان غـــذا و دارو همچنین 
دربـــاره موضـــوع قیمت گـــذاری دارو 

عمومـــی  خدمـــات  دفتـــر  مدیـــرکل 
ســـازمان بیمه ســـلامت ایران، از بیمه 
بهداشـــت روان و تغذیه روســـتاییان و 
عشـــایر خبرداد و گفت: »بیمه شدگان 
از نیمـــه دوم ســـال از طریـــق مراکـــز 

بیمـــه  یـــت  حما تحـــت  شـــت  ا بهد
حـــوزه بهداشـــت روان و تغذیـــه قـــرار 

می گیرنـــد.«
به گزارش مهر، مســـعود مشـــایخی، با 
اشـــاره به جذب ۴۰۰ نفر از کارشناســـان 

تغذیـــه در ســـال  و  روان  بهداشـــت 
جاری برای پایـــش وضعیت اختلالات 
بهداشـــتی، افـــزود:»در تفاهمنامه ای 
که بین ســـازمان بیمه سلامت و حوزه 
معاونت بهداشت وزارتخانه بهداشت، 

 بیمه بهداشت روان و تغذیه 16 میلیون روستایی و عشایر 
از همین پاییز

 ۳ تبصـــره  بـــه  اســـتناد  بـــا  گفـــت: 
کمیســـیون مـــاده ۲۰ ایـــن موضوع در 
اختیار ســـازمان غذا و دارو قرار گرفته 

. ست ا
این قیمت گـــذاری در حالـــی بود که 
بایـــد از یـــک ســـو از فشـــار بـــه مردم 

جلوگیری می کردیم و از ســـوی دیگر 
مراقـــب آســـیب بـــه تولیدکننـــدگان 
بودیـــم. شـــاید مـــا آن گونـــه کـــه مد 
نتوانســـتیم  بـــود  شـــرکت ها  نظـــر 
بـــا  قیمت گـــذاری را انجـــام دهیـــم 
ایـــن حـــال امیدواریـــم بـــه نحـــوی 

عمـــل کنیـــم کـــه شـــرکت ها دچـــار 
زیان نشـــوند. هر جا احســـاس شـــود 
کـــه قیمت گذاری مناســـب نبـــوده و 
محاســـبات هم این موضـــوع را ثابت 
کند، دوبـــاره قیمت گـــذاری را انجام 

خواهیـــم داد.

وزیر بهداشت به ۳ وزیر کابینه نامه نوشت

سند ملی دانش بنیان امنیت غذایی 
در مسیر اجرا 

امنیـــت  ابـــلاغ ســـند ملـــی دانش بنیـــان  پـــی  در 
غذایـــی از ســـوی رئیس جمهـــور بـــه شـــورای عالی 
ســـلامت و امنیت غذایی برای پیگیـــری و اجرا، وزیر 
بهداشـــت، درمان و آموزش پزشـــکی به عنـــوان دبیر 
شـــورای عالی ســـلامت و امنیـــت غذایـــی در نامه ای 
به وزرای کشـــور، جهاد کشـــاورزی، تعـــاون، کار و رفاه 
اجتماعـــی و همچنیـــن دبیـــر شـــورای عالی انقـــلاب 
فرهنگی، تشکیل کمیســـیون های تخصصی مربوطه 
و همچنین تشکیل کارگروه سلامت و امنیت غذایی 

در اســـتان ها را خواســـتار شد. 
بـــه گـــزارش وبـــدا، در بخشـــی از نامـــه دکتـــر بهرام 
عین اللهـــی بـــه دکتـــر وحیـــدی، وزیـــر کشـــور آمده 
اســـت:»به منظـــور اســـتقرار ســـند مذکـــور در تمام 
اســـتان ها و شهرســـتان های کشـــور و بـــا توجـــه بـــه 
 بنـــد »ب« ماده ۳۱ قانـــون احکام دائمـــی برنامه های 
توسعه کشـــور، مقتضی است دســـتور فرمایید ضمن 
پیگیـــری احیـــای کارگروه ســـلامت و امنیـــت غذایی 
در اســـتان ها بـــه ریاســـت اســـتاندار محتـــرم، برش 
اســـتانی برنامه هـــای امنیت غذا و تغذیه در راســـتای 
سیاســـت های ابلاغی و در قالب برنامه های عملیاتی 
ســـالانه تدوین و از محل بودجه های اســـتانی و ملی 

اجرا شـــود.«
عین اللهـــی در نامـــه ای بـــه صولت مرتضـــوی، وزیر 
تعـــاون، کار و رفـــاه اجتماعـــی و عضو شـــورای عالی 
ســـلامت و امنیت غذایی کشـــور خواســـتار تشکیل 
جلســـات کمیســـیون تخصصـــی اقتصـــادی شـــده 

 » . ست ا
پزشـــکی در  آمـــوزش  و  وزیـــر بهداشـــت، درمـــان 
نامه هایـــی به دکتـــر نیکبخت، وزیر جهاد کشـــاورزی 
و عضـــو شـــورای عالی ســـلامت و امنیـــت غذایـــی 
کشـــور و حجت الاســـلام والمســـلمین خســـروپناه، 
دبیـــر شـــورای عالی انقـــلاب فرهنگـــی نیز خواســـتار 
تشـــکیل جلســـات با حضور نماینـــدگان تام الاختیار 

از دســـتگاه های ذی نقـــش شـــده اســـت. 
در ایـــن نامه هـــا وزیـــر بهداشـــت، درمـــان و آموزش 
پزشـــکی همچنین خواستار ارســـال گزارش برنامه ها 
و اقدامـــات ایـــن کمیســـیون ها در بازه هـــای زمانـــی 
تعیین شـــده بـــه دبیرخانه شـــورای عالی ســـلامت و 
امنیت غذایی مســـتقر در وزارت بهداشـــت، درمان و 
آموزش پزشـــکی برای اطلاع رســـانی به مـــردم و ارائه 
گـــزارش در شـــورای عالی ســـلامت و امنیـــت غذایی 

شـــده است.

ایران

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد

درمـــان و آموزش پزشـــکی امضا شـــد، مدیرکل دفتر خدمات عمومی بیمه سلامت خبر داد
مقرر شـــد خدمـــات بهداشـــت روان 
و بهبـــود تغذیه بـــرای اولین بـــار برای 
روســـتاییان و عشـــایر تحت پوشـــش 
در نظـــر گرفتـــه شـــود. پیش بینـــی ما 
این اســـت کـــه از نیمه دوم ســـال این 
کار شـــروع شـــود و پس از جـــذب ۴۰۰ 
نفر توســـط دانشـــگاه علوم پزشـــکی، 
حـــدود ۱۶ میلیون نفر تحت پوشـــش 
قـــرار گیرنـــد.« مشـــایخی افـــزود: »در 
تعریـــف ســـازمان بهداشـــت جهانی از 

ســـلامت انســـان، چهار بعد ســـلامت 
جسمی، روانی، اجتماعی و معنوی در 
نظر گرفته شده اســـت. سلامت روان 
از ایـــن منظر مهم اســـت کـــه اختلال 
در ســـلامت هر قـــوا، ســـبب اختلال 
در قـــوای دیگـــر هـــم می شـــود. مثلاً 
اگر کســـی نتواند اســـترس هایی را که 
در محیط وجـــود دارد، مدیریت کند، 
باعث می شـــود که اســـترس ها تبدیل 
به اضطراب شـــود. این امر موجب می 
شـــود در نهایت کارکرد انسان مختل و 

منجـــر به بیماری شـــود.«
وی بـــا اظهـــار امیـــدواری درخصوص 
پوشـــش بیمه ای این دو خدمت برای 
جمعیت ۱۶ میلیون نفری روســـتاییان 
و عشـــایر، گفت: »بـــا توجه بـــه اینکه 
هـــر کارشـــناس مـــی توانـــد ۴۰ هـــزار 
نفر را تحت پوشـــش داشـــته باشـــد، 
می توان افـــرادی را که دچـــار اختلال 
در ســـلامت روان یا تغذیه هســـتند، از 
طریق پزشـــک خانواده به کارشناسان 

ذیربط ارجـــاع داد.«

عضـــو کمیســـیون حمـــل ونقـــل و 
ترافیـــک شـــورای اســـلامی شـــهر 
ی  س هـــا بو تو ا ود  ور ز  ا ن  تهـــرا
بـــه تهـــران در اواخـــر  ســـه کابین 
ســـال جـــاری خبـــر داد و گفـــت: 

برنامه ریـــزی لازم بـــرای ایـــن امـــر 
صـــورت گرفتـــه اســـت.

به گزارش فـــارس، محمد آقامیری 
افـــزود: ایـــن اتوبوس هـــا وارداتـــی 
اســـت و برای ورود آنها رایزنی هایی 

 ۱۰۰ انجـــام شـــده اســـت. خریـــد 
اتوبوس ســـه کابین قطعی اســـت و 
بـــرای الباقی هم رایزنی می شـــود و 
قطعاً تا پایان ســـال، تعدادی از این 
اتوبوس هـــا وارد تهران می شـــوند.

آقامیـــری دربـــاره ورود اتوبـــوس و 
تاکســـی برقی به تهـــران نیز گفت: 
قطعـــاً خودروهای برقـــی در کاهش 
آلودگـــی هـــوا تأثیـــر دارنـــد و بایـــد 
ایـــن  بـــرای  زیرســـاخت های لازم 

امـــر تهیه شـــود. فعلاً شـــارژ کردن 
اتوبوس هـــای برقـــی در پایانه هـــا 
انجـــام می شـــود ولـــی قرار اســـت 
در  ینـــده  آ در  کار  یـــن  ا شـــرایط 

ایســـتگاه ها فراهـــم شـــود. 

اتوبوس های 
سه کابین، اواخر سال 

وارد خیابان های 
پایتخت می شوند


